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Samrådsredogörelse 
Detaljplan för del av Norra Åsum 3:3 och Vilan 1:75, ny 
sträckning av Hedentorpsvägen, Kristianstad  
 

Inledning 

Detaljplanen för del av Norra Åsum 3:3 och Vilan 1:75, ny sträckning av 
Hedentorpsvägen, Kristianstad har fram till och med samråd handlagts med 
standardförfarande. I samband med beslut om granskning avses förfarandet 
ändras till utökat förfarande enligt plan- och bygglagen SFS 2010:900.  

Hur samrådet genomförts 

Samråd har enligt byggnadsnämndens beslut 2023-03-28, § 45 genomförts 
under tiden 2023-04-03 till 2023-05-01. Myndigheter, förvaltningar och 
berörda sakägare enligt upprättad fastighetsförteckning har underrättats om 
granskningen och fått möjlighet att lämna synpunkter på planförslaget.  

Planförslaget har under tiden funnits tillgänglig i Rådhus Skåne i Kristianstad 
samt på kommunens webbplats. Sammanlagt 20 skriftliga yttranden har 
kommit in under samrådstiden, varav 14 med synpunkter eller invändningar 
mot planförslaget.  

Föreslagna förändringar av planförslaget 

Inkomna synpunkter under samrådet har medfört följande förändringar av 
planförslaget inför granskning:  

• Mellan samråd och granskning har projektering genomförts för vägar och 
grönytor. Även kompletterande undersökningar har genomförts som ett 
steg i projekteringen. Det innebär att planförslagets omfattning och 
utformning har justerats.  

• Långebro station samt intilliggande spårområde har tillkommit. 
Stationshuset föreslås få en ny markanvändning för att möjliggöra för 
service, handel, samlingslokal och restaurang. Spårområdet ges 
markanvändningen natur.  
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• Kompletterande naturvärdesinventering har genomförts. Detta har medfört 
att tillkommande naturmark anges på plankartan.  

• Kompletterande markundersökningar har genomförts inför granskningen.  

• Dagvatten och skyfallsutredningar har genomförts inom ramen för 
projektet. Ytor för fördröjning av dagvatten samt dike anges på plankartan.  

• I samband med ett antagande av planförslaget kommer det generella 
strandskyddet om 100 meter från strandlinjen att återinträda. 
Planhandlingarna har kompletterats och yta där strandskyddet avses 
upphävas anges på plankartan.  

• Planbeskrivningen kompletteras med information ledningar och 
kanalisation inom planområdet.  

Synpunkter som helt eller delvis inte tillgodosetts: 

• Det finns inte några synpunkter inom ramen för aktuell detaljplan som  inte 
har kunnat tillgodoses helt eller delvis.  

Redovisning av inkomna synpunkter under samråd 

Denna samrådsredogörelse utgör en sammanfattning av de synpunkter som 
inkommit under samrådstiden. Yttrandena finns i sin helhet på Kristianstads 
kommun, miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Yttranden utan synpunkter Datum 

1 Barn- och utbildningsförvaltningen 2023-04-04 
2 PostNord Sverige AB 2023-04-05 
3 Polismyndigheten  2023-04-06 
4 Räddningstjänsten 2023-04-11 
5 Trafikverket 2023-04-18 
6 Miljö och hälsoskyddsnämnden 2023-05-25 

 

Yttranden med synpunkter Datum 

 Statliga och regionala instanser 

1 Länsstyrelsen 2023-05-12 
2 Region Skåne 2023-04-26 

 Kommunala myndigheter, nämnder, förvaltningar och bolag 
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3 C4 Energi  2023-04-27 
4 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-05-10 
5 Lantmäterimyndigheten i Kristianstad 2023-04-27 
6 Tekniska förvaltningen 2023-04-27 

 Yttrande från sakägare enligt fastighetsförteckning 

7 Skanova (Telia Company) AB 2023-04-05 
8 Lastbilen 8 2023-04-11 
9 Vilan 1:95 2023-04-26 

 Yttrande från intresseorganisationer, föreningar och övriga 

10 Privatperson 1 2023-04-26 
11 Privatperson 2 2023-04-26 
12 Föreningen Fridays for Future Kristianstad 2023-04-28 
13 Naturskyddsföreningen 2023-05-01 
14 Cykelfrämjandet 2023-05-01 

Statliga och regionala instanser 

1. Länsstyrelsen 
Riksintresse Naturvård 3 kap. 6 § MB  
Länsstyrelsen noterar att kommunen bedömt att planområdet inte berörs av 
något riksintresse. Länsstyrelsen menar att planområdet ligger i direkt 
angränsning till riksintresse för naturvård, Helgeåns nedre lopp N64. Enligt 
riksintressets värdebeskrivning anges under förutsättningar för bevarande 
och utveckling av områdets värden bland annat att området påverkas negativt 
av kulvertering eller förändring av vattendragets sträckning eller bottenprofil, 
vandringshinder och vattenreglering, vattenuttag, utsläpp av försurande 
ämnen, tillförsel av organiska gifter, pesticidanvändning, tungmetallnedfall 
eller utsläpp. Områdets naturvärden kan påverkas negativt av bland annat 
bebyggelse och vägdragningar. Bevarandet av våtmarkernas värde kräver att 
områdets hydrologi skyddas mot bland annat dränering, vattenreglering och 
dämning.  

Länsstyrelsen menar att det utifrån planhandlingarna inte går att utläsa hur 
riksintresse för naturvård kommer att tillgodoses vid ett genomförande av 
planen.  

Riksintresse Friluftsliv 3 kap. 6 § MB  
Länsstyrelsen noterar att kommunen bedömt att planområdet inte berörs av 
något riksintresse. Länsstyrelsen informerar om att planområdet berörs av 
riksintresse för friluftslivet enligt 3 kap. 6 § MB FM 19 Araslövssjön-
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Hammarsjön-Helge å. Enligt riksintressets värdebeskrivning anges under 
förutsättningar för bevarande och utveckling av områdets värden bland annat 
att åtgärder, verksamheter och andra intressen som påtagligt kan skada 
områdets värden särskilt är åtgärder, verksamheter och andra intressen som 
påtagligt kan skada områdets värden är särskilt bebyggelseexploatering. 
Länsstyrelsen konstaterar att den föreslagna markanvändningen (delvis) 
utgör en sådan åtgärd som enligt värdebeskrivningen påtagligt riskerar att 
skada riksintresset. Länsstyrelsen menar att det utifrån planhandlingarna inte 
går att utläsa hur riksintresse för friluftslivet kommer att tillgodoses vid ett 
genomförande av planen.  

Risk för översvämning  
Länsstyrelsen efterfrågar bedömning och redogörelse av om tillräckliga ytor 
har avsatts för skyddsvall i förhållande till risken för dämningseffekter av 
kombinationen av nytt vallsystem tillsammans med befintliga strukturer 
såsom broar. Det vill säga om det framöver kan visa sig att 
vattenverksamheten kan innebära behov av ytor som kan behövas tas i 
anspråk vilket skulle kunna beröra ytor som föreslås för vägen i denna 
detaljplan.  

Strandskydd  
I norr ligger delar av planområdet inom 100 meter från strandlinjen för Helge 
å. Enligt 10 a § i lag om införande av miljöbalken, inträder strandskydd när en 
fastställd generalplan, stadsplan eller byggnadsplan upphävs eller ersätts av 
en ny detaljplan. Generellt strandskydd om 100 meter kommer därmed att 
inträda inom delar av planområdet när planen antas. Om kommunen avser att 
upphäva strandskydd i detaljplanen, behöver särskilda skäl redovisas samt en 
avvägning mot strandskyddets syften. Länsstyrelsen ser att det kan finnas 
förutsättningar att upphäva skyddet, då stora delar av planområdet bl.a. är 
avskilt från strandlinjen samt ianspråktaget för andra ändamål. Kommunen 
bör redovisa på en karta i planunderlaget var strandskydd gäller efter 
planantagandet, samt var det avses upphävas.  

Hälsa och säkerhet – markföroreningar  
Länsstyrelsen har med avseende på förorenade områden översiktligt granskat 
följande dokument: Planbeskrivning Detaljplan för del av Norra Åsum 3:3 och 
Vilan 1:75 m.fl. (ny sträckning av Hedentorpsvägen), Kristianstads kommun, 
2023-03-21, Detaljplanekarta Detaljplan för Norra Åsum 3:3 m.fl., nya 
Hedentorpsvägen, Kristianstad, Kristianstads kommun, 2023-03-21, 
Miljöteknisk markundersökning, Slakteriet 4, Släpvagnen 2 och längs med 
Långebrospåret, Kristianstad kommun, Sandström Miljö och Säkerhetskonsult, 



SAMRÅDSREDOGÖRELSE  
BN22-1717 
2025-04-15  

 
Kristianstads kommun | Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen| Planavdelningen
  5 

 

2011-05-04 och Översiktlig miljöteknisk undersökning av mark och 
grundvatten inom Vilans Strandäng, Kristianstads kommun, Structor Miljö 
Väst AB, 2017-10-20.  

Länsstyrelsen anser att planområdet är glest undersökt och delar av 
detaljplaneområdet är inte undersökta alls. Länsstyrelsen saknar framför allt 
underlag för att kunna bedöma om föroreningshalterna i två av områdena som 
planeras att användas som natur- eller parkmark är lämpliga för 
markanvändningen, eller om föroreningarna skulle kunna utgöra en risk för 
människors hälsa eller säkerhet.  

Det framgår av underlagsrapporterna att stora delar av detaljplaneområdet är 
utfyllt med fyllnadsmassor, ställvis uppblandat med fast avfall. Fyllnadsmassor 
innehåller ofta föroreningar, av vilka nivåerna kraftigt kan variera. Det ligger 
flera potentiellt förorenade objekt (sk EBH-objekt) inom de fastigheter som 
detaljplaneområdet omfattar. Eventuella föroreningar från dessa behöver 
utredas genom en historisk inventering inför nästa steg i planprocessen. Om 
den historiska inventeringen indikerar att det finns en sannolikhet för att det 
förekommer föroreningar i mark eller grundvatten inom detaljplaneområdet, 
som skulle kunna utföra en risk för människors hälsa eller säkerhet, ska den 
aktuella delen av detaljplaneområdet undersökas avseende de misstänkta 
föroreningarna genom en miljöteknisk markundersökning. Detta för att 
säkerställa att området är lämpligt för planerad markanvändning. Inför nästa 
steg av detaljplaneprocessen behöver även en miljöteknisk markundersökning 
avseende föroreningar i fyllnadsmaterialet utföras inom detaljplaneområdet.  

I Structor Miljö Väst ABs (2017) rapport, som inte har beaktats vid 
detaljplanearbetet, framgår det att för detaljplanen aktuella delar av kvarteret 
Filaren är förorenad av bland annat DDT. Resultaten från Structor Miljö Väst 
ABs (2017) rapport behöver tas med i nästa steg av planprocessen.  

Länsstyrelsen efterfrågar ett förtydligande i vad kommunen avser i 
planbeskrivningen gällande att föroreningar inte är ”ett hinder för 
detaljplanens genomförande som inte medger några byggrätter inom 
kvartersmark”. Resonemanget kring varför kommunen inte anser att de 
påvisade föroreningarna innebär någon risk för människors hälsa eller 
säkerhet för det ändamål som föreslås behöver utvecklas och motiveras.  

Undersökning av betydande miljöpåverkan  
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Utifrån aktuellt underlag delar Länsstyrelsen kommunens bedömning att ett 
genomförande av planförslaget inte kan antas medföra betydande 
miljöpåverkan i den mening som avses i 6 kap. miljöbalken. 

Kommentar 
Bedömningen är fortsatt att planområdet inte berörs av något riksintresse. Efter 
samrådet har planområdets utsträckning justerats och avståndet till 
riksintressena har ökat.  

Planhandlingarna kompletteras gällande strandskydd.  

Aktuell detaljplan är framtagen tillsammans med bland annat kommunens 
vallgrupp. Avvägningar och ställningstagande är gjorda för att inte inskränka 
på erforderligt markbehov för Norra Hedentorpsvallen. Skyddsvallarnas läge 
hanteras inte i aktuell detaljplan. 

Upprättad detaljplan är en åtgärd som är del i kommunens arbete med 
skyddsvallarna och således anpassat efter den utformning och utbredning som 
avses prövas i vattendom. Planförslaget möjliggör för ny sträckning av gator och 
teknisk infrastruktur och hanterar således inte utbredning av skyddsvall och 
andra tillhörande resonemang.  

Inför detaljplanens granskningsskede och i samband med projektering har 
kompletterande markundersökningar genomförts inom planområdet. 
Utredningar och projektering ligger till grund för upprättad masshanteringsplan 
för området samt anmälan om avhjälpandeåtgärder. Anmälan om 
avhjälpandeåtgärder (markföroreningar) enligt 28 § förordningen om 
miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd (FMH) (1998:899) har godtagits av 
kommunens miljö- och hälsoskyddsnämnd. 

2. Region Skåne 

Aktuell sträcka är en viktig länk för kollektivtrafiken till och från Kristianstad och 
trafikeras av såväl stadsbuss- som regionbusstrafik. 

Utifrån planbeskrivningen är det svårt att ta ställning till vilken påverkan föreslagna 
lösningar får för kollektivtrafikens framkomlighet. Region Skåne önskar därför 
fortsatt dialog mellan Skånetrafiken och Kristianstads kommun kring 
detaljutformningen av vägsträckan för att säkerställa kollektivtrafikens 
framkomlighet.  
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Kommentar 
Det har hela tiden funnits en pågående dialog mellan kommunledningskontoret, 
Kristianstads kommun och Region Skåne angående ombyggnation av 
Långebrogatan. Yttrandet föranleder ingen ändring av planförslaget.  

3. C4 Energi 
C4 Elnät: Vi har i dialog med kommunen framfört att vi behöver friytor på 
respektive sida om planerade vägar, detta står nämnt i planbeskrivningen men 
ytorna framgår inte i plankartan. Friytornas bredd är avgörande för om vi kan 
genomföra en omläggning av våra ledningar eller ej. 
I planbeskrivningen finns en genomgång angående träd i området och vikten 
av att de som måste avverkas ersätts med andra sorters träd. Det är av absolut 
största vikt att dessa träd placeras på ett sådant sätt att de på inget sätt 

inskränker våra förutsättningar att förlägga, underhålla och ersätta våra 
anläggningar framöver. En dialog gällande trädplacering i förhållande till 
ledningsgator måste därför upprättas för att säkerhetsställa att både 
miljöaspekter och förutsättningar för stadens framtida utveckling tillgodoses. 

C4 Elnät / AO Fibernät: Fiberkabel och kanalisation i området. Det pågår 
diskussion med kommunen och andra ledningsägare gällande flytten av kabel 
och kanalisation. 
AO Värme: Vi har fjärrvärmeledningar på området. Pågår en diskussion med 
Kommunen och andra ledningsägare gällande flytten av dessa ledningar. 
AO Biogas: KBAB och ST1 har gasledningar som korsar Hedentorpsvägen. Det 
pågår en diskussion med kommunen gällande flytt av dessa ledningar. 

Kommentar 
Planförslaget har inför granskningen justerats utifrån genomförd projektering. 
Projekteringen infattar även ledningssamordning där C4 Energi är 
representerade.  

4. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
Kommunledningskontoret har inga synpunkter till detaljplanen men anser att 
det är av största vikt att trafiken flyter smidigt genom att ansluta 
Hedentorpsvägen via en cirkulationsplats. Långebrogatan kommer utifrån 
framtida vallar och ny anslutning att anpassas. 

Kommentar 
Yttrandet föranleder ingen förändring av planförslaget.  
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5. Lantmäterimyndigheten 

I planbeskrivningen anges att Vilan 1:72 berörs av planen, vilket den inte gör. Där är 
också områden av Vilan 1:71 och Släpvagnen 2 som inte berörs av denna plan. Dessa 
områden, d.v.s. område E och del av område D och O, bör inte redovisas under 
fastighetskonsekvenserna på sid 24-25 i planbeskrivningen då dessa inte är 
marköverföring till följd av denna detaljplan. 

Planerna 1290K-P98/29 och 1180K-A2004 nämns inte under avsnittet ”Gällande 
detaljplaner”. De bör dock nämnas då de också berörs av den nya planen. 

Riksintresse för friluftsliv finns inom nordöstra delen av planen. 

Under avsnittet ”Strandskydd” på sid 6 i planbeskrivningen anges att ett område på ca 
140 kvm i planområdets östra del berörs av strandskydd. Området berörs dock inte 
av strandskydd idag då området blev planlagt 1967 (akt 1180K-A237). 
Strandområden som ingick i bl.a. stadsplan år 1975 när det generella strandskyddet 
infördes omfattas inte av strandskydd om inte länsstyrelsen förordnat om annat. Har 
länsstyrelsen inte förordnat om annat, dvs att området redan idag berörs av 
strandskydd, så kommer strandskyddet att återinträda när stadsplanen från 1967 
(1180K-A237) nu ersätts av denna nya plan. Det område som då kommer att omfattas 
av strandskydd inom denna nya pågående plan är dock större än det som anges i 
kartbilden på sid 6 i planbeskrivningen.  

Gällande servitut, område P i karta på sid 23 i planbeskrivningen, så löser det inte 
utfartsfrågan för Vilan 1:15 eftersom fastigheten inte får rätt till utfart fram till allmän 
väg. Marken som servitutet ska belasta berörs av stadsplan 1180KA2004, vilken inte 
heller ger Vilan 1:15 fortsatt rätt till utfart till allmän väg. 

Under ”Ekonomiska konsekvenser för enskilda fastighetsägare” saknas en 
beskrivning av konsekvenserna för fastighetsägare till Vilan 1:70. Beskrivningen av 
konsekvenserna för fastighetsägarna till Slakteriet 4, Vilan 1:15 och Vilan 1:70 bör 
vara tydliga och det ska framgå att kommunen med stöd av detaljplanen har rätt att 
lösa in den allmänna platsmarken utan överenskommelse med den berörda 
fastighetsägaren. 

Kommentar 
Planhandlingarna revideras i enlighet med Lantmäterimyndighetens yttrande. 
Planområdet har justerats inför granskningen vilket bland annat innebär att 
område där strandskydd kan återinträda inte berörs av planförslaget.  
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6. Tekniska förvaltningen 
Det saknas utrymme för slänter och liknande utmed gatorna. Mer mark 
kommer att behövas. Den ena vändzonen behöver vara större, detaljplanen 
behöver förhålla sig till förprojekterat underlag. 

Förslaget innebär att upp till 60 träd behöver tas ned. Det är viktigt att 
säkerställa möjligheten till återplantering och kompensation inom den nya 
planen. Planbeskrivningen tar tydlig ställning för gröna gator och trädens 
positiva effekter i gatu- och stadsmiljö.  

Kommentar 
Inför granskningen har området som berörs av detaljplanen projekterats. 
Tekniska förvaltningen har varit representerade genom flera tjänstepersoner i 
den projektering som genomförts sedan samrådet 2023. Granskningsförslagets 
omfattning och utformning är baserad på det projekterade underlaget.  

7. Skanova (Telia Company) AB 

Skanova har omfattande markförlagda kabelanläggningar som berörs av planförslaget 
och som även berörs av den planerade förstärkningen av Norra Hedentorpsvallen. 
Kabelanläggningarna utgörs av såväl kopparkablar samt optokablar, varav vissa är 
betydande för samhällsfunktionen.  

Vi håller på att stänga vårt kopparnät i Sverige. Stängningen har pågått i några år och 
planeras vara klar 2026-12-31. Något beslut för när kopparnätet i Kristianstad ska 
stängas finns för närvarande inte. Om möjligheten finns stänger vi ibland vissa kablar 
som berörs av olika projekt som t.ex. detta planförslag, men vi vill inte stänga dem 
"onödigt" tidigt. När kablar ska stängas som har aktiva förbindelser måste berörda 
slutkunder kontaktas/informeras minst 6 månader innan de stängs. Innan dess krävs 
i ett projekt som detta omfattande utredningsarbete för att klargöra vilka 
förbindelser/slutkunder som berörs. 

Vår plan är för närvarande är att stänga så många som möjligt av de kopparkablar 
som berörs samt ersätta befintliga optokablar med optokablar i ny sträckning där så 
erfordras. Det kommer sannolikt även bli aktuellt att förlägga proaktiv kanalisation. 
Vår förhoppning är att så långt som möjligt samordna våra arbeten i samband med 
planens genomförande och/eller övriga ledningsägares omläggningar där så är 
möjligt och lämpligt. 

Med anledning av ovan yrkar Skanova att det skrivs in i planens 
genomförandebeskrivning att vi ska kontaktas senast 18 månader före att kablar ska 
vara stängda eller ersatta av kablar i nytt läge där så erfordras.  
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Kommentar 
Planbeskrivningen kompletteras i enlighet med Skanovas yttrande.  

8. Lastbilen 8 

För vår kontorsverksamhet behövs det en rundkörsel i anslutning till vår parkering 
för att det skall bli en rationell trafik (Hedentospvägens befintliga sträckning). 

Kommentar 
Dialogen med fastighetsägare till Lastbilen 8 pågår för att hitta en bra 
logistiklösning för verksamheter inom området. Planområdets avgränsning har 
justerats och behovet av vändplats i anslutning till parkeringsplatsen behöver 
inte längre anläggas.  

9. Vilan 1:95 

Lämnar härmed följande två synpunkter rörande detaljplan för ny vägdragning inom 
Norra Åsum 3:3, Vilan 1:75 m.fl. : 

1. Eftersom Långebrogatan behöver höjas från brofästet och 200 m västerut har vi 
farhågor om att vår fastighet, Vilan 1:95, tillförs en betydande ökad risk för 
översvämning vid skyfall. Vi vill gärna ha detta klarlagt innan ärendet går vidare. 

2. För att underlätta vid skyfall hade det för vår del känts bra om det funnits möjlighet 
att anlägga en uppsamlingsyta i den tilltänkta 

platsen för Park väster om Vilan 1:95.  

Kommentar 
Dagvatten- och skyfallssituationen inom planområdet har utretts för att 
säkerställa att bebyggelse inte skadas vid extrema regnhändelser. Förslaget 
innebär bland annat att två dagvattendammar anläggs väster om fastigheten 
Vilan 1:95. 

10. Privatperson 1 

I samband med att vallen mot Helgeån förstärkts under vintern har kommunen tagit 
gång- och cykelvägen (GCV) längs Hedentorpsvägen i anspråk utan att göra en vettig 
lösning för cyklister och gående. I stället tvingas man ut på den relativt tungt 
trafikerade Hedentorpsvägen. Vi är många som cyklar större delen av året från Norra 
Åsum, Hedentorp och Helgedal in mot centrum på Hedentorpsvägen som primär väg. 
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I underlaget visas bild på Långerbrospåret som är nedlagt sedan många år. När 
trafiken ska ledas om i förslaget är det självklart att kommunen samtidigt gör om den 
tidigare järnvägssträckningen till GCV, att ansluta till den befintliga cykelvägen som 
startar söder om Alevägen. Då blir det ett naturligt cykelstråk ända från Gärds 
Köpinge (och vidare) in till centrum. Jag vill framföra krav om att järnvägsspåret tas 
bort och görs till asfalterad GCV med början där den befintliga grusade cykelvägen 
slutar i höjd med Alevägen /Hämplingevägen. Sträckningen följer järnvägen fram till 
trafikplatsen som ska byggas där GCV ansluter till den i förslaget omnämnda ytan för 
gång- och cykelväg. 

I linje med kommunens en gång uttalade cykelambition är detta ett perfekt sätt att 
underlätta för gående och cyklister att ta sig till och från centrum utan att behöva ta 
en ganska lång omväg över Torggatan och därefter in mot centrum. Det bör vara en 
rimligt enkel och kostnadseffektiv lösning då järnvägsspåret redan är den 
infrastruktur som behövs, inklusive bro över motorvägen. Ett alternativ är att enbart 
göra cykelväg av spåret fram till korsningen Hedentorpsvägen/Åsumsvägen och låta 
befintlig GCV söderut vara. Det skulle möjliggöra fartdämpande åtgärder ("chikaner") 
på Åsumsvägens norra del som idag är hårt trafikerad av tung lastbilstrafik som håller 
alldeles för hög hastighet.  

Kommentar 
Framkomligheten på berörda vägar inom planområdet kommer att vara 
påverkad under byggtiden. Ett genomförande av detaljplanen medför nya eller 
justerade sträckningar av gång- och cykelstråk från flera stadsdelar. Detta är ett 
pågående arbete som på en övergripande nivå kommer att utredas vidare i 
arbetet med att revidera kommunens Trafikplan. Yttrandet föranleder ingen 
ändring av planförslaget.  

11. Privatperson 2 

Gör följande strategiska hänsynstaganden i detaljplaneområdet, eftersom åtgärderna 
också har kopplingar till markområden norr och söder om det aktuella området. 

1. Flytta skyddsvallarna längs Helge å längre västerut för att kunna styra undan de 
högvatten som inte kan passera under gamla järnvägsbron vid extrema högvatten. Om 
man bygger skyddsvallarna enligt kommunens planer kan stora 
översvämningsskador uppstå i staden. 

2. Bygg en ny cykelled på gamla banvallen i detaljplaneområdet söderut via gamla 
järnvägsbron över motorvägen. Centrala Kristianstad knyts samman med Vilan, 
Hedentorp och Åsum för cyklister på ett snabbt, trafiksäkert och miljövänligt sätt.  
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Kommentar 
Aktuell detaljplan är framtagen tillsammans med bland annat kommunens 
vallgrupp. Avvägningar och ställningstagande är gjorda för att inte inskränka 
på erforderligt markbehov för Norra Hedentorpsvallen. Skyddsvallarnas läge 
hanteras inte i aktuell detaljplan.  Ett genomförande av detaljplanen medför nya 
eller justerade sträckningar av gång- och cykelstråk från flera stadsdelar. Detta 
är ett pågående arbete som på en övergripande nivå kommer att utredas vidare i 
arbetet med att revidera kommunens Trafikplan. Yttrandet föranleder ingen 
ändring av planförslaget.  

12. Föreningen Fridays for Future Kristianstad 
Föreningen Fridays for Future Kristianstad avstyrker planen i dess nuvarande 
utformning, eftersom den är inriktad på att öka biltrafiken i området (+ 17 %). 
Det är kontraproduktivt att investera i ökande biltrafik i en akut klimatkris. Vi 
anser att den nya Hedentorpsvägen inte bör utformas som en genomfartsled 
utan som två lokalgator norr och söder om E22. Den nya korsningen med 
Långebrogatan kan utformas som en enkel signalreglerad korsning. 
Långebrogatan bör inte breddas fram till Långebro. 

Innehållet i förslaget strider mot ett flertal kommunala planeringsdokument 
och projekt: 

• Trafikplanen (2019) “Ett genomgående tema i Kristianstads trafikstrategi är 
att minska andelen biltrafik till förmån för ökat resande till fots, med cykel och 
med kollektivtrafik.” 

• Översiktsplanen (2021) “För att nå detta mål behövs omfattande satsningar 
för att minska bilkörandet och i stället öka andelen kollektivt resande, cykel och 
gång.” 

• Klimatkontraktet med Viable Cities (2022) “Målsättningar är att utveckla 
gång- och cykelnät som är gent, tillgängligt, tryggt, trafiksäkert och attraktivt, 
att förbättra gång- och cykelstråk till hållplatser och stationer samt att minska 
biltrafiken i tätorter. 

• Klimat- och miljöplanen (2023) ”År 2030 ska hälften av alla resor i kommunen 
företas med gång, cykel eller kollektivtrafik.” 

Föreningen Fridays for Future Kristianstad är självklart positiv till att den 
befintliga Hedentorpsvägen delvis tas i anspråk för att anlägga en skyddsvall 
utmed Helge å för att skydda staden mot översvämningar. Vi är inte heller 
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emot att en ny anslutning anläggs längre västerut för att försörja 
verksamheterna söder om Långebrogatan. 

Klimatkrisen är akut, och fortsatta investeringar i infrastrukturen i 
Kristianstad måste tveklöst inriktas på att snabbt minska utsläppen av 
växthusgaser. Biltrafik är tillsammans med jordbruket den helt dominerande 
källan till utsläpp av växthusgaser i Kristianstads kommun. Kommunen har en 
betydande rådighet i att planera och anlägga för en minskad biltrafik särskilt 
inom tätorterna, där man kan styra både genom det fysiska planmonopolet och 
dessutom oftast är väghållare. Därmed kan man även stärka den hållbara 
mobiliteten, kollektivtrafiken, cykling och gång på bekostnad av en till stora 
delar onödig biltrafik. Detta medför också en betydligt mer trivsam, hälsosam 
och framtidsinriktad kommun. 

Tyvärr ser vi i underlagsmaterialet till planförslaget (kapacitetsberäkning 
2022-11-23) att man planerar för en ökad biltrafik på Långebrogatan. Här görs 
inte bara en ”uppräkning enligt övergripande prognosmodeller” utan också en 
”framtida prognos utifrån trafikalstringsberäkning” med hänvisning till det 
planerade bostadsbyggandet på Vilans strandäng. Vi anser detta vara en 
förlegad och felaktig planering i strid med en helt dominerande planerings- 
och trafikforskning. Vi måste sluta att investera i och stimulera biltrafiken, som 
är olönsam och hotar våra framtidsmål. 

Enligt kommunens slutrapport till Boverket år 2016 anges faktiskt som mål att 
”Vilans strandäng ska vara ett område där människor kan bo och verka utan 
bil” och ”ett område dit boende och besökare tar sig med kollektivtrafik och 
cykel”. 

Vi menar att det är en onödig och slösaktig investering att bibehålla två 
genomfartsleder från Långebrogatan till Åsumsvägen endast några hundra 
meter från varandra, det vill säga både via Hedentorpsvägen och Allégatan. 
Den nya anslutningen bör i stället anläggas enbart för den begränsade 
trafikförsörjning som behövs till industriområdet utmed Bromsaregatan. 
Industriområdet söder om E22 utmed Hedentorpsvägen kan försörjas från 
Åsumsvägen. 

Vi avstyrker anläggandet av en stor, tvåfilig cirkulationsplats. Vi förespråkar 
att en enkel signalreglerad korsning anläggs som ny anslutning vid 
Långebrogatan. Med slopad genomfartstrafik för nya Hedentorpsvägen 
kommer de som färdas på Långebrogatan i regel alltid ha grönt ljus. Som 
föreslås bland annat i kommunens trafikplan bör Långebrogatan utvecklas till 
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en lugn stadsgata i samband med utvecklingen av området väster om 
Långebro. Gatan bör inte heller breddas till fyrfilig fram till Långebro. Vi 
förespråkar också en upprustning av cykelstråket järnvägsbron/Långebro 
västerut utmed Långebrogatan respektive söderut mot Hedentorp. 
Hedentorpsvägens befintliga bro över E 22 bör främst reserveras för gång- och 
cykeltrafik. 

Kommentar 
Långebrogatan är ett av de viktigaste stråken i stadens infrastruktur. Att vägen 
är farbar även vid extrema regnhändelser eller vid risk för översvämning är av 
stor vikt och klimatsäkrande åtgärder så som att höja Långebrogatans körbana, 
säkra teknisk infrastruktur och väl tilltagna dagvattenanläggningar är av stor 
vikt för hela området. Trafikprognoser baseras på utpekade bebyggelseområden 
i kommunens översiktsplan. Den förprojektering som genomförts i ett tidigt 
skede utreder både alternativ med signalreglerad korsning och en lösning med 
cirkulationsplats. En cirkulationsplats bedöms vara det bästa alternativet för 
kollektivtrafikens framkomlighet och punktlighet. Vidare möjliggör 
planförslaget fortsatt för ett väl utbyggt, gent och finmaskigt gång-och 
cykelvägnät i staden. Detaljplanen styr inte hur gatusektionen ser ut, utan anger 
allmän plats för gata. Inom användningen för gata ingår flera funktioner så som 
planteringar, gång- och cykelbanor, diken och slänter.  

 

13. Naturskyddsföreningen 
Naturskyddsföreningen Kristianstad/Bromölla avstyrker planen i dess 
nuvarande utformning. Naturskyddsföreningen ställer sig helt bakom de 
argument som framförs av Cykelfrämjandet i deras yttrande kring ärendet och 
föreslår liksom de att 

- kommunen i stället följer de antagna strategierna för trafik och miljö 

- Hedentorpsvägen inte behålls som en genomgående biltrafikförbindelse 

- Cykelförbindelsen (åtgärd 10 i Kristianstad kommuns trafikplan antagen 
2019 03 20) över gamla banvallen utförs med gemensam anslutning till 
Långebrogatan med Bromsaregatan.  

Därtill vill vi framföra att vi anser att det är beklagligt att förslaget inte 
skickats ut som remiss på gängse sätt och att remissinstanserna inte 
informerats om att förslaget lagts ut på Kommunens hemsida. 
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Kommentar 
Planförslaget är förenligt med gällande översiktsplan för Kristianstad.  

I samband med att Hedentorpsvägen flyttas förändras förutsättningarna.   

Norr om E22 anläggs en gc-väg längs med nya Hedentorpsvägen, gc-vägen 
kommer också kopplas på gc-vägen som kommer gå längs skyddsvallen. Gc-
passager över Långebrogatan kommer vara i samband med cirkulationsplatsen i 
korsningen Långebrogatan/nya Hedentorpsvägen samt precis väster om 
Långebro bro. Dagens gc-passage i banvallens sträckning kommer inte finnas 
kvar. 

När allt är klar kommer det finnas tre olika alternativ för gående och cyklister i 
detta område, en längs skyddsvallen, en längs nya Hedentorpsvägen och en längs 
Allégatan. Att även anlägga banvallen som en gc-väg är inte motiverat i och med 
de ändrade förutsättningarna med Hedentorpsvägens flytt.  

Med tanke på att Långebrogatan är en av stadens viktiga infartsvägar och där 
är ett högt trafikflöde så borde Trafikplanens benämning inte vara stadsgata 
utan kanske stadsboulevard. Redan när korsningen Långebrogatan/Allégatan 
byggdes om till den cirkulationsplats som finns idag tog kommunen ett steg i 
riktningen om att inte göra Långebrogatan till en stadsgata. Utformningen som 
kommunen jobbar efter nu passar med gatans funktion. Sträckan kommer bli 
grönare med mer växtlighet, det kommer finnas gång- och cykelvägar på båda 
sidor och passagerna för oskyddade trafikanter ökar från en till tre på sträckan 
som planeras för ombyggnad. Med den här utformningen stängs inga dörrar för 
kommunen om man i framtiden vill prioritera bussen i ett av körfälten. Just nu 
jobbar kommunen efter den utformningen som tas fram i samband med ändrad 
gatustruktur pga skyddsvall. 

14. Cykelfrämjandet 
Cykelfrämjandet Kristianstad avstyrker förslaget till detaljplan i dess 
nuvarande utformning.  
Vi anser att planförslaget 
• befäster bilens dominerande ställning i stadsrummet utan att ta hänsyn till 
oskyddade trafikanters behov 
• är helt oförenligt med kommunens strategier för trafik och miljö. 
 
Vi föreslår istället att 
• kommunen följer de antagna strategierna för trafik och miljö 
• Hedentorpsvägen inte behålls som en genomgående biltrafikförbindelse 
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• cykelförbindelsen (åtgärd C10 i trafikplan) över gamla banvallen utförs med 
gemensam anslutning till Långebrogatan med Bromsaregatan. 

 

Kommentar 
Planförslaget är förenligt med gällande översiktsplan för Kristianstad.  

I samband med att Hedentorpsvägen flyttas förändras förutsättningarna.   

Norr om E22 anläggs en gc-väg längs med nya Hedentorpsvägen, gc-vägen 
kommer också kopplas på gc-vägen som kommer gå längs skyddsvallen. Gc-
passager över Långebrogatan kommer vara i samband med cirkulationsplatsen i 
korsningen Långebrogatan/nya Hedentorpsvägen samt precis väster om 
Långebro bro. Dagens gc-passage i banvallens sträckning kommer inte finnas 
kvar. 

När allt är klar kommer det finnas tre olika alternativ för gående och cyklister i 
detta område, en längs skyddsvallen, en längs nya Hedentorpsvägen och en längs 
Allégatan. Att även anlägga banvallen som en gc-väg är inte motiverat i och med 
de ändrade förutsättningarna med Hedentorpsvägens flytt.  

Med tanke på att Långebrogatan är en av stadens viktiga infartsvägar och där 
är ett högt trafikflöde så borde Trafikplanens benämning inte vara stadsgata 
utan kanske stadsboulevard. Redan när korsningen Långebrogatan/Allégatan 
byggdes om till den cirkulationsplats som finns idag tog kommunen ett steg i 
riktningen om att inte göra Långebrogatan till en stadsgata. Utformningen som 
kommunen jobbar efter nu passar med gatans funktion. Sträckan kommer bli 
grönare med mer växtlighet, det kommer finnas gång- och cykelvägar på båda 
sidor och passagerna för oskyddade trafikanter ökar från en till tre på sträckan 
som planeras för ombyggnad. Med den här utformningen stängs inga dörrar för 
kommunen om man i framtiden vill prioritera bussen i ett av körfälten. Just nu 
jobbar kommunen efter den utformningen som tas fram i samband med ändrad 
gatustruktur pga skyddsvall. 
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